
 
 

18. maj 2017 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

1. Hvad er status for servicekontrakten i Pituffik? 

2. Hvem har servicekontrakten i Pituffik i dag? 

3. Hvornår vil Excelis overtage hele kontrakten og starter deres arbejde i Pituffik 

i henhold til servicekontrakten? 

4. Hvad er begrundelserne vort lands økonomiske tab i forbindelse med den 

kommende servicekontrakt? 

5. Har man politiske initiativer for at sikre, at vort land fremadrettet får 

servicekontrakterne? I fald, hvilke initiativer? 

6. Agter man at opretholde mulighed for at udefra kommende virksomheder kan 

byde på servicekontrakterne? Eller agter man at sikre, at kun vort land kan 

varetage servicekontrakterne? 

(Medlem af Inatsisartut Ane Hansen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse:  

Efter tabet af servicekontrakterne er det nu blevet nødvendigt at få oplyst status på området. 

Jeg ønsker at man fra officielt hold oplyser hvem der står for servicekontrakten i dag samt 

hvornår de kommende kontraktindehavere overtager den fulde opgave. Ikke mindst vil vi også 

vide havd de økonomiske konsekvenser er. Vi skal have oplyst om det der sker her i landet. 

 

Da vort lands tab er betydelige, så skal vi have undersøgt hele sagen og få oplyst status, 

således at vi kan tage de nødvendige foranstaltninger for, at lignende aldrig gentager sig i 

fremtiden.  

 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


